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Osiedle Ołtaszyn 
Jednostka Pomocnicza 

Miasta Wrocławia 

 

PROTOKÓŁ Z XX SESJI RADY OSIEDLA OŁTASZYN 

z dnia 13 kwietnia 2023 r. 

1. Otwarcie sesji.  

2. Sporządzenie listy obecności- załącznik nr 1 do protokołu. 

Wymagane kworum- 8 radnych. 

Obecnych: 9 radnych.  

Nieobecni: Patrycja Ciupa, Maciej Kucfir, Michał Tokarski, Rafał Skuła, Daniel Piątek, Jakub 
Zychowicz. Radna Maria Kręcisz uczestniczyła w sesji do pkt 4.3 /włącznie/ porządku obrad. 

W sesji uczestniczyli ponadto Przewodniczący Rady Rodziców szkoły nr 23 z Wojszyc oraz p. 
Marta Pal ze Straży Miejskiej. 

3. Zatwierdzenie porządku sesji lub zgłoszenie wniosków o jego zmianę i 
przeprowadzenie głosowania w tej sprawie. Wniosków nie zgłoszono. 

Głosowanie: przyjęto jednogłośnie.  

4. Procedowanie uchwał: 

1. Nr XX/88/23 w sprawie wniosku o stwierdzenie wygaśnięcia mandatu radnego Rady 

Osiedla Ołtaszyn- Daniela Piątka.  

Z powodu nieobecności radnego Rady Osiedla na sesjach Rady przez okres dłuższy niż 

6 miesięcy, Rada w trybie § 70 ust. 1 pkt 5 Ordynacji wyborczej- wniosła o podjęcie przez 

Radę Miejską Wrocławia, uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego.  

Głosowanie: za 6, przeciw 3, wstrzymało się 0. 

2. Nr XX/89/23 w sprawie wniosku o stwierdzenie wygaśnięcia mandatu radnej Rady 

Osiedla Ołtaszyn- Marii Kręcisz. 

Z powodu nieobecności radnej RO Ołtaszyn na sesjach Rady przez okres dłuższy niż 

6 miesięcy, Rada wniosła w trybie § 70 ust. 1 pkt 5 Ordynacji wyborczej- o podjęcie przez 

Radę Miejską Wrocławia uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnej. 

Obecna na sesji radna Maria Kręcisz tłumaczyła swoje nieobecności dużym obciążeniem 

pracą zawodową i sprawami rodzinnymi. W odpowiedzi Przewodnicząca Zarządu 

stwierdziła, że w podobnej sytuacji znajdują się inni radni czynni zawodowo, którzy łączą 

funkcję społeczną z podstawowymi obowiązkami. Ponadto przepisy Statutu dotyczące 

wygaszania mandatu mają charakter obligatoryjny i nie przewidują dowolności. Z kolei 

radny Zbigniew Szpiczakowski proponował niezgłaszanie sprawy do Rady Miasta. Wywiązała 

się dyskusja, w trakcie której wskazano na znikome zainteresowanie pełnieniem funkcji 

społecznej przez ww. radną, będąca jednocześnie Sekretarzem Osiedla (na 19 sesji 

uczestniczyła w 4 oraz wzięła udział w 1 posiedzeniu Zarządu od początku kadencji). W 

związku z powyższym Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie. 

Głosowanie: za 5, przeciw 2, wstrzymał się 1 radny. Radna Maria Kręcisz, której dotyczyło 

głosowanie nie brała w nim udziału. 
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3. Nr XX/90/23 w sprawie diet dla radnych na II kwartał 2023 r. 

 Propozycje diet przedstawiła Przewodnicząca Zarządu- radna Edyta Skuła. 

Diety otrzymało sześciu najbardziej zaangażowanych w pracę radnych, w kwocie 150,00 zł. 

miesięcznie.  Diety mają charakter kompensacyjny i zostały przyznane dla grupy radnych 

ponoszących największe koszty finansowe z tytułu pełnienia funkcji społecznej (koszty 

transportu do WCRS, organów administracji, jednostek miejskich itp., korzystanie z 

własnego sprzętu itp.). 

Głosowanie: za- 6, przeciw- 3, wstrzymało się - 0 

4. Nr XX/91/23 w sprawie aktualizacji oferty na realizację zad. społ. pn. „Kołowrocek 

1927” - cykl wyjazdów rowerowych ze zwiedzaniem. 

W związku z przyznaniem przez WCRS środków finansowych na realizację dodatkowego 

zadania społecznego pn. „Kołowrocek 1927” kwoty 3.500,00 zł, to jest niższej od 

wnioskowanej przez Osiedle-Rada przyjęła aktualizację uprzednio złożonej oferty. 

Aktualizacja oferty stanowi załącznik do uchwały. 

Głosowanie: przyjęto jednogłośnie. 

5. Nr XX/92/23 w sprawie poparcia uchwały Rady Osiedla Wojszyce nr XXIV/163/23 z dnia 

03.04.2023 r. 

 Sprawa dotyczyła remontu szkoły nr 23 przy ul. Pawiej 35 na Wojszycach i referował ją 

Przewodniczący Rady Rodziców ww. placówki.  

Zgodnie z założeniami Miasta, po zakończeniu realizacji budowy szkoły przy ul. Asfaltowej, 

nauka zostanie przeniesiona nowego obiektu. W związku z powyższym Rada Rodziców, 

wystąpiła z inicjatywą wykonania koniecznych remontów w starym budynku i w otoczeniu 

placówki. Obiekt mógłby służyć jako filia szkoły na 10 klas lub zostać przeznaczony na inny 

cel oświatowo- wychowawczy. Rada Osiedla Wojszyc poparła inicjatywę RO w powołanej jw. 

uchwale. Również radni Osiedla Ołtaszyn uznali remont budynku za słuszny społecznie i 

udzielili poparcia. 

Głosowanie- przyjęto jednogłośnie. 

5. Sprawy bieżące. 

a. Informacja o realizacji zadań społecznych w tym: Piknik „Powitanie Lata” i 

„Działalność Klubu Seniora” w 2023 r. 

Przewodnicząca Zarządu omówiła stan przygotowań do Pikniku „Powitanie Lata”: 

- Stowarzyszenie Wojszycka Sóweczka zadeklarowało (nieodpłatnie) organizację zabaw 

terenowych, wystawienie mobilnego escape roomu oraz maszyny do produkcji waty 

cukrowej, 

 - Stoisko zabawkarskie wnosiło o udział w imprezie. Część zabawek przeznaczonych 

zostanie na nagrody, 

- potwierdzono udział MPK w wydarzeniu, 
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- zgłosiło się kilka pojedynczych podmiotów z ofertą: wata cukrowa, lody, gabinet 

dentystyczny, 

- Radny Krzysztof Greń- zaproponował podstawienie krwiobusa (przeprowadzono ankietę 

online, w której 63 osoby zadeklarowały chęć oddania krwi, co oznacza osiągnięcie 

minimum deklaracji, które jest na poziomie 60) i karetkę ERMEDU, a ponadto postara się 

przeprowadzić szkolenie z pierwszej pomocy, 

- Filia nr 17 MBP- wystawi biblioteczkę plenerową, 

- Straż Miejska zadeklarowała szkolenie z pierwszej pomocy dla zwierząt, 

- Zarząd wystąpił do MCS z wnioskiem o współorganizację imprezy 

 Ustalenia: Zarząd wystąpił do: 

- MOPS o organizację zabaw w trakcie pikniku, 

- Policji o wzięcie udziału oraz pokaz quadów, 

       - SM o udział w pikniku i przeprowadzenie szkolenia z pierwszej pomocy dla zwierząt, 

  - Stowarzyszenie N-11 o przedstawienie oferty na organizację konkursów i zabaw 

sportowych, 

 - Ekosystemu o podstawienie tzw. czerwonego pojemnika na elektrośmieci. 

Problematyczna jest sprawa dmuchańców. Zarząd wystąpił do kilku firm o przesłanie 

ofert cenowych. Żadna z firm nie odpowiedziała na zapytanie. Zarząd dysponuje jedynie 

dwiema nieporównywalnymi ofertami, nadesłanymi z inicjatywy firm. 

Informacja o działalności Klubu Seniora w 2023 r. 

 Przewodnicząca Rady Osiedla poinformowała o działaniach podejmowanych w ramach 

Klubu Seniora. W br.  odbyły się 4 wyjścia na koncerty oraz 3 wyjścia na multimedialną 

wystawę „Impresjoniści”, zorganizowano również Dzień Kobiet. Na dzień 20.04. br. 

planowana jest wycieczka turystyczna (pociągiem) do Jeleniej Góry i Cieplic, a 20. 05. br. 

wycieczka autokarowa po Wielkopolsce (pałace w Dobrzycy i Śmielowie oraz Kluczbork). 

W sprawie wyjazdu autokarowego Zarząd Osiedla wyprzedzająco przeprowadził 

rozeznanie rynku w zakresie cen transportu. Przy wynajmie autokaru na 53 osoby, koszty 

kształtują się na poziomie 8,00 – 11,00 zł /km. Wybrano ofertę firmy Margo Trans w cenie 

8 zł/km. W cenie ujęte jest dodatkowe ubezpieczenie uczestników wyjazdu. 

b.  Informacja o spotkaniu Zarządu Osiedla z przedstawicielami ZDiUM. 

Referował radny Henryk Surma. W dniu 05.04. br.  odbyło się spotkanie w sprawie 

współpracy ze ZDiUM, spotkanie miało charakter wizji lokalnej. Ww. jednostkę 

reprezentował Zastępca Dyrektora ds. Eksploatacji Stanisław Wegliński, a Osiedle radni 

Edyta, Rafał Skuła i Henryk Surma. Omówiono sprawy: 

- przejazd przez ul. Borowską na wysokości ul Kukuczki– wadliwie ustawione znaki 

drogowe, 
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- brak tablicy z informacją o zakazie skrętu na skrzyżowaniu z ul. Grota Roweckiego w ul. 

Kryształową w godz. 15:00 – 18:00, 

- potrzeba współpracy ZDiUM z Ekosystemem w sprawie oczyszczania ulic np. ul. Kutrzeby, 

- montowanie wzajemnie wykluczających się znaków drogowych np. przy trafostacji na ul. 

Kurpiów, 

- brak znaku C-9 na ul. Brylantowej przed słupem trakcji elektrycznej, 

- zniszczenie chodników na ul. Motylkowej i Łubinowej przez ciężkie samochód 

transportowe. 

c. Realizacja Inwestycji na osiedlu- stan aktualny. 

Zakończona została budowa ul. Koralowej, realizowanej w ramach Funduszu Inicjatyw 

Lokalnych. W końcowym etapie wykonanie znajduje się przejście z azylem na skrzyżowaniu 

ul. Kurpiów i Gałczyńskiego. Trwają prace przy budowie drugiego przejścia z azylem na ul. 

Kurpiów, pomiędzy przedszkolem, a szkołą. Cykl realizacji zadania wynosi 4 miesiące. 

Rozpoczęto budowę fragmentu ul. Motylkowej- zadanie realizowane w ramach FIS.  

Zahamowaniu uległy prace związanie z oświetleniem ul. Kutrzeby od ul. Opalowej do 

granicy miasta. Powodem jest brak opraw elektrycznych. Termin zakończenia zadania został 

przesunięty na 31.05. br. Zakres rzeczowy inwestycji nie obejmuje budowy chodnika 

(informacja ZDiUM).  

d. Sprawy do podjęcia działań przez Straż Miejską. 

Radni wnosili o podjęcie działań przez Straż Miejską w następujących sprawach: 

- Obecność w porze nocnej na terenie placu zabaw przy ul. Rubinowej- osób uzależnionych 

od środków odurzających. Mieszkańcy informują o rozrzuconych, zużytych strzykawkach. 

Wg stanowiska SM sprawa należy do kompetencji Policji. 

Ustalenie: Zarząd podejmie interwencję na Policji. 

-  Plakaty na ogrodzeniu zbiornika p. poż. przy ul. Strachowskiego. SM podejmie działania w 

tej sprawie. 

-  Wraki na ulicach. Straż Miejska usunęła ostatnio 2 wraki z ul. Pszczelarskiej i 1 wrak z ul. 

Gałczyńskiego. W następnej kolejności zostaną usunięte 2 wraki z ul. Abrahama. 

-  Samochody parkujące na skrzyżowaniach ulic. Z uwagi na niewystarczającą obsadę, Straż 

Miejska nie posiada możliwości przeprowadzania dyżurów prewencyjnych na osiedlu. W 

wypadku łamania przez kierowców zasad prawa drogowego, należy interweniować do 

SM telefonicznie. 

   -  Zgodnie z Regulaminem utrzymania czystości i porządku na terenie Wrocławia, od lipca 

2020 r. do kompetencji SM należą interwencje w sprawach o zasłaniających pas drogowy 

gałęziach drzew i krzewów, nasadzonych na działkach stanowiących własność osób 

fizycznych. 

  - SM zaproponowała przeprowadzenie w Klubie Seniora szkolenia na temat 

bezpieczeństwa osób starszych. Termin do ustalenia.   
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- W dniu 22.04. br odbędzie się sprzątanie ul. Świt i przyległych. Przewodniczącą Zarządu 

zaprosiła na wydarzenie Straż Miejską. 

e. Spotkanie w CAL w sprawie problemów komunikacyjnych na południu Wrocławia. W 

dniu 05.04 br. odbyło się spotkanie zorganizowane przez mieszkańców w sprawie 

utworzenia stowarzyszenia zajmującego się problemami komunikacyjnymi na południu 

Wrocławia. Ze strony Osiedla uczestniczyli w nim radni Zbigniew Szpiczakowski, Jakub 

Zychowicz i Henryk Surma. Następne spotkanie odbędzie się 19.04 br. o godz. 18:00. 

f. Jadłodzielnia - referował radny Krzysztof Greń. 

Przy barze „Jedzonko” została uruchomiona lodówka społeczna. Opiekę nad urządzeniem 

przejęli harcerze. W planach jest zamontowanie półek, na których będzie można zostawiać 

produkty trwałe np. kaszę, mąkę itp. 

6. Wnioski i skargi mieszkańców: 

a. awaria oświetlenia ulicznego przy ul. Krynicznej, Brylantowej, Nefrytowej i Opalowej 

Awaria została usunięta. 

b. Progi zwalniające na ul. Szmaragdowej. 

Wniosek o montaż progów zwalniających Rada Osiedla zgłosiła w ubiegłej kadencji. 

Dokumentację techniczną zaopiniował pozytywnie Zarząd w czerwcu 2021 r. 

Ustalenia: Zarząd prześle do WIM UM zapytanie o termin realizacji zadania. 

7. Zapytania radnych i wolne wnioski. 

- Nasadzenia krzewów. Ustalenia: Zarząd ponowi w sierpniu br. wniosek do ZZM o 
nasadzenie krzewów na osiedlu. 

-  Oświetlenie Osiedla na Błoniu. Ustalenia. Zarząd wystąpi o wymianę na terenie 
Osiedla na Błoniu oświetlenia na  inne, wpisujące się w zabytkowy charakter otoczenia. 

9. Przyjęcie protokołu z XX sesji. 

Przewodnicząca Rady sprostowała pomyłkę w protokole, dotyczącą stanowiska p.  Agnieszki 
Wojkowskiej- Kęsickiej. Ww. jest zatrudniona w MOPS jako Z-ca Kierownika Zespołu 
Terenowej Pracy Socjalnej, a nie Z-cy Dyrektora. 

Głosowanie: przyjęto jednogłośnie. 

10.   Zamknięcie obrad. 

Przewodnicząca Rady Osiedla Krystyna Sawińska dokonała zamknięcia obrad. 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

             Przewodniczyła                                                                                    Protokołowała 

Przewodnicząca Rady Osiedla Ołtaszyn                                     Przewodnicząca Zarządu Osiedla                                           

           Krystyna Sawińska                                                                                  Edyta Skuła  

 


